
تسویه دولت با فروشندگان
طرح کالابرگ طی ۴ روز آینده

معاون رفاهی و امور اقتصادی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از تســویه 
دولت با فروشندگان متصل به طرح کالابرگ طی چهار روز آینده خبر داد.

علیرضا عســگریان  در این باره اظهار کرد: از ابتدای طرح کالابرگ تسویه 
حساب با فروشــندگان با فاصله اندک انجام می شد؛ به این معنی که از زمان 
اجرای طرح کالابرگ، به محض انجام خرید و به تناســب فاکتورها و براساس 
دقت هایی که بر فروش محصولات در فروشــگاه ها صورت می گرفت، بین دو تا 

سه روز با فروشگاه ها تسویه می شد.
به گزارش ایســنا، معاون رفاهی و امور اقتصــادی وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی با بیان اینکه معمولا تا ساعت ۱۲ هرشب تمام فعل و انفعالات مالی با 
فروشگاه ها نهایی می شد، گفت: نوزدهم هر ماه با فروشگاه تسویه حساب صورت 
می گرفت.وی ادامه داد: اما در مرحله ســوم طرح فجرانه در تســویه دولت با 
فروشگاه ها فاصله ای افتاده که قرار است طی چهار روز آینده تسویه نهایی انجام 

شود. به گفته عسگریان، بدهی دولت به فروشندگان کمتر از ۲ همت است.

آمار طلاق در دو سال اخیر کاهش یافته است 

رئیس ســازمان امور اجتماعی کشور با اشاره به رصد عملکرد دستگاه های 
مسوول در حوزه آســیب های اجتماعی گفت: طلاق در دو سال اخیر کاهش 

یافته و روند اعتیاد نیز متوقف شده است.
عباسی رئیس ســازمان امور اجتماعی کشور از رصد عملکرد دستگاه های 

مسؤول در حوزه آسیب های اجتماعی خبر داد.
وی با اشاره به طرح جامع آسیب های اجتماعی و تدوین برنامه جامع درباره 
آن گفت: وظایف و ظرفیت های دستگاه ها در حوزه آسیب های اجتماعی احصا 
و دفترچه ای در این باره تدوین شده است.وی اضافه کرد: رئیس جمهور سازمان 
امور اجتماعی را مکلف کرده اســت عملکرد همه دستگاه های مربوط در حوزه 
آســیب های اجتماعی را روزانه به طور مستمر رصد کرده و سازمان هایی را که 
به وظایف خود در این زمینه عمل نمی کنند به شورای اجتماعی معرفی کنید. 
در حقیقت نوعی شتاب بخشی دســتگاه ها در اجرای وظایف خود در کنترل 
و کاهش آسیب های اجتماعی اســت. به گزارش مهر، عباسی درباره آمار های 
آسیب های اجتماعی در کشور، گفت: خوشبختانه مساله مربوط به حوزه طلاق 
در دو سال اخیر دولت سیزدهم کاهش داشته است. همچنین در حوزه اعتیاد 
در جامعه ایران نیز روند آن متوقف شــده است.رئیس سازمان امور اجتماعی 
کشــور در خاتمه با اشاره به کاهش ســکونتگاه های غیررسمی به دلیل توجه 
دولت به نقاط حاشــیه ای در کشور، در عین حال تاکید کرد که علیرغم همه 

کاهش ها باید به این موضوعات همچنان توجه صورت گیرد.

راه اندازی مرکز ملی مدیریت 
و رصد حوادث کشور

رئیس جمعیت هلال احمر در آســتانه روز جهانی صلیب سرخ و هلال احمر 
برخی از اقدامات انجام شده از سوی این جمعیت در سال گذشته را تشریح کرد 
و گفت که ارتقاء کیفیت خدمات، افزایش توان امدادی و جذب نیروهای داوطلب 

از جمله مهم ترین اولویت های این جمعیت در سال پیش روست.
پیرحسین کولیوند با تبریک روز جهانی صلیب سرخ و هلال احمر گفت: این 
روز را می توان روزی برای صلح و اقدامات بشردوستانه دانست. کولیوند به واریز 
کمک نقدی هفت میلیارد تومانی هلال احمر به حســاب خانواده های زلزله زده 
خوی نیز اشاره کرد و گفت: برای نخستین بار در جمعیت هلال احمر خانوارهایی 
که بیشترین خسارت را از زلزله ۱۴۰۱ در شهرستان خوی دیده بودند، از هلال 
احمر کمک نقدی دریافت کردند و مبلغ دو میلیون و ۵۰۰ هزار تومان به حساب 
سرپرستان دو هزار و ۸۰۰ خانوار واریز شد. مجموع این مبلغ ۷ میلیارد تومان بود 
که از منابع داخلی سازمان داوطلبان و همچنین کمک های مردمی به هلال احمر 
تامین شد.رئیس جمعیت هلال احمر از آغاز به کار طرح طاها خبر داد و گفت:  
ارائه فعالیت های امدادی، بشردوســتانه و فرهنگی دینی سه وظیفه ای است که 
اعضای تیم های طاها بر عهده دارند. طرح طاها یکی از طرح های مثبت در جهت 
امدادرسانی به حادثه دیدگان حوادث و مشارکت طلاب در فعالیت های اجتماعی 
که تحت عنوان طلبه آماده در حوادث و بلایا شــناخته می شود.کولیوند از تولید 
اولیــن بازی واقعیت مجازی با موضوع ســیل و زلزله در هلال احمر با همکاری 
دانشــگاه علم و صنعت خبر داد و گفت:  برای اولین بار در کشــور بازی رایانه ای 
تولید کردیم که با کمک عینک و تجهیزات واقعیت مجازی، لحظه وقوع سیل و 
زلزله را شبیه سازی می کند تا بازیکنان، برای یادگیری اقدامات لازم و استفاده از 

این آموخته ها در هنگام وقوع سانحه ترغیب شوند.
به گزارش ایســنا، رئیس جمعیت هلال احمر از تصویب نخستین آئین نامه 
عضویــت در جمعیت هلال احمر خبر داد و گفت:  در یکصد و پنجاه و پنجمین 
جلسه شورای عالی جمعیت هلال احمر، کلیات آئین نامه عضویت این جمعیت 
برای نخستین بار پس از انقلاب اســلامی، بررسی و تصویب شد. این آئین نامه 
۱۰ مــاده و ۵ تبصره دارد.وی با اشــاره به راه اندازی مرکز ملی مدیریت و رصد 
حوادث کشور گفت: این مرکز به نوعی مرکز هوشمندسازی جمعیت هلال احمر 
و رصدخانه حوادث در کشــور اســت. مرکزی که جای آن به شدت در ساختار 
امــداد و نجات و مدیریت بحــران خالی بود. این مرکز با هــدف رصد و پایش 
برخط، الکترونیک و هوشمند تمامی فعالیت های جمعیت هلال احمر در شرایط 
عادی و اضطراری، با استفاده از ظرفیت سرمایه های انسانی با تجربه، متخصص و 
ارزشمند این سازمان در قالب هسته های فکری و اندیشه ورزی با هدف مدیریت 
دانــش، مدیریت یکپارچه اطلاعات و تحلیل داده ها، مدیریت لایه ها و اطلاعات 
منابع سازمانی و داوطلبی، مدیریت اطلاع رسانی، مدیریت شبکه های حقیقی و 
حقوقی مرتبط با جمعیت و مدیریت خدمات الکترونیک و هوشــمند در ستاد 
مرکزی جمعیت هلال احمر و در مساحتی بیش از ۵۰۰ متر مربع راه اندازی شد. 
کولیوند برگزاری همایش رویداد فناورانه توسعه هوش مصنوعی در ماموریت های 
هلال احمر را از دیگر اقدامات انجام شــده دانست و گفت: در جریان این رویداد 
۹۰ ایده و طرح و دســتاورد فناورانه در حوزه امدادی به دبیرخانه این رویداد از 
سراسر کشور ارسال شد و ۱۷ طرح و ایده به مرحله داوری رسیدند که این طرح 

ها مورد حمایت همه جانبه هلال احمر قرار می گیرند.

کمک ۱۱ هزار میلیارد تومانی مردم
به مراکز نیکوکاری در سال گذشته

معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد گفت: سال گذشته مراکز 
نیکوکاری ۱۱ هزار و ۷۰۰ میلیارد تومان کمک مردمی جذب و به خانواده های 

نیازمند ارائه کردند.
حبیب اله آســوده با اعلام این خبر افزود: مراکز نیکوکاری سراســر کشور 
در ســال ۱۴۰۲ بیش از ۲۳۱ میلیارد تومان صدقه را جمع آوری و در اختیار 
مددجویان قرار دادند.وی ادامه داد: همچنین در طرح اکرام ایتام و محسنین نیز 
مراکز نیکوکاری ۶۱۹ میلیارد تومان به ایتام و محسنین تحت حمایت کمک 
کردند.معاون توسعه مشارکت های مردمی کمیته امداد خاطرنشان کرد: در این 
مدت بیش از ۱۱۲۷ میلیارد تومان زکات نیز توسط مراکز نیکوکاری جمع آوری 

و به نیازمندان پرداخت شد.
آسوده اظهار کرد: در سال گذشته مراکز نیکوکاری ۹۷۷۰ میلیارد تومان نیز 
کمک هــای مبتنی بر نیاز را جذب و به محرومان ارائه کردند.به گزارش پایگاه 
اطلاع رسانی کمیته امداد، وی اضافه کرد: در مجموع عملکرد مراکز نیکوکاری 
در سال ۱۴۰۲ نسبت به سال پیش از آن ۲۸ درصد رشد در جذب کمک های 

مردمی را نشان می دهد.

خانواده

هلالاحمر

مددکاری

شکایت وزارت  آموزش و پرورش
از دست اندرکاران یک سریال خانگی

مدیرکل حقوقی،املاک و معاضدت قضایی از شــکایت 
و اعلام جرم رســمی دفتر حقوقی و قضایی وزارت آموزش 
و پرورش علیه دســت اندرکاران اصلی یکی از سریال های 

نمایش خانگی خبر داد.
بــه گــزارش ایلنــا از مرکز اطــلاع رســانی و روابط 
عمومی وزارت  آموزش و پــرورش، امید رضاوند مدیرکل 
حقوقی،املاک و معاضدت قضایی با اشاره به شان و جایگاه 
رفیع و والای معلم در جامعه، اظهار داشــت: علیرغم این 
مهم که معلّم به عنوان مهم ترین  و اصلی ترین رکن نظام 
تعلیــم و تربیت، از نقش و جایــگاه منحصر به فردی  در 
جامعه  برخوردار بوده و نقش وی در هدایت آینده ســازان 
ایــن جامعه غیرقابل انکار اســت، چندی پیش در یکی از 
سریال های نمایش خانگی نسبت به این قشر  فرهیخته، 
توهین و اهانت و هتک حرمتی صورت گرفته که این رفتار 
ناشایســت موجب جریحه دار شــدن احساسات عمومی 

جامعه به ویژه فرهنگیان معزز گردیده است.

اتصال خیابان جمالی 
به بزرگراه شهید صیاد شیرازی

خیابان جمالی در منطقه ۴ شهرداری تهران بازگشایی و 
با رعایت اصول ایمنی و طرح هندسی مناسب به کندروی 

بزرگراه شهید صیاد شیرازی متصل می شود.
شــهریار افندی زاده، مدیرعامل ســازمان حمل ونقل و 
ترافیک شــهرداری تهران ضمن اعلام خبر فوق، گفت: با 
توجه به وجــود گره های ترافیکی متعدد در معابر محلات 
حسین آباد و مبارک آباد، حد فاصل بزرگراه های امام علی)ع( 
و شهید صیاد شــیرازی که رفت وآمد روزانه شهروندان را 
با مشــکل و کندی همراه ساخته بود، مطالعات تخصصی 
در این باره انجام شــده و راهکارهای روان سازی ترافیک و 
برطرف کردن مشــکلات یادشده مورد بررسی قرار گرفته 
اســت.  وی افزود: در فرآیند مطالعــات مذکور، گزینه های 
مختلف ســاماندهی ترافیکی این محدوده بررســی شد و 
بازگشایی یکی از معابر شرقی- غربی محلات اعلام شده به 
شبکه بزرگراهی برای تسهیل دسترسی ساکنان و تخلیه بهتر 
بار ترافیک خروجی از شبکه، مد نظر قرار گرفت.مدیرعامل 
ســازمان حمل ونقل و ترافیک شــهرداری تهران ادامه داد: 
براساس نتایج مطالعات و جمع بندی اعضای کمیته شبکه 
معابر، اتصال خیابان جمالی به کندروی بزرگراه شهید صیاد 
شــیرازی با رعایت اصول ایمنی و طرح هندسی مناسب به 
تصویب رســیده اســت. به گزارش ایلنا، وی با بیان این که 
بهبود دسترسی شهروندان به ایستگاه متروی میدان هروی، 
تقلیل زمان پیمایش خودروها و کاهش نسبی آلاینده ها در 
محــدوده از نتایج اتصال خیابان جمالــی به کندرو بزرگراه 
شــهید صیاد شیرازی خواهد بود، اعلام کرد: طرح یادشده، 
باعث روان شدن ترافیک در شبکه معابر محلات پیرامونی، 
خروج آسان تر خودروها از معابر محلی به بزرگراهی، کاهش 
بار ترافیکی درون شــبکه ای و کاهــش تاخیر و زمان تردد 

خودروها می شود.

هشدار درباره پلاسکوهای آینده تهران
رئیس کمیته ایمنی شورای اسلامی شهر تهران گفت: 
ساختمان های بستنی پاک، انبار خانه کارگر و بیمارستان 
بوعلی؛ به عنوان ســاختمانهایی با پتانســیل ایجاد حادثه 

پلاسکویی دیگر در شهر خبر داد.
هشتاد و هفتمین جلسه کمیته ایمنی شورای اسلامی 
شهر تهران برای بررســی وضعیت ساختمان های ناایمن 
مناطق ۳، ۴، ۵، ۶، ۷، ۹، ۱۱، ۱۲ و ۱۳ با حضور شهرداران 
این مناطق در محل شــورای شهر تهران برگزار و وضعیت 
ساختمان های بحرانی و بسیار خطرناک بررسی شد.مهدی 
بابایی رئیس کمیته ایمنی شــورای اســلامی شهر تهران 
تاکید کرد: کمیته ایمنی نشــان داده که در پیگیری ایمن 
سازی ســاختمان های ناایمن بحرانی و میان خطر جدی 
است. به گزارش ایسنا، بابایی، سخت گیری در حوزه ایمنی 
را به نفع شــهروندان و مالکان و افرادی که در ساختمان 
های ناایمن تردد می کنند، عنوان کرد و افزود: شهریور ماه 
پایان مهلت رسیدگی به ۱۲۹ ساختمان است و باید تا این 
تاریخ گزارش ایمن ســازی این ساختمان ها به شهروندان 
ارائه شود.عضو شورای اســلامی شهر تهران با بیان اینکه 
شهرداران نواحی مسئول مستقیم رسیدگی به ساختمان 
های ناایمن هســتند، گفت: اجرای دســتورالعمل مصوب 
شورای شهر شــامل ارائه اخطار، نصب بنر اطلاع رسانی و 
تشــکیل پرونده قضایی و پس از آن قطع انشعابات الزامی 
اســت. وی با بیان اینکه قرار بود تا پایان سال ۱۴۰۲ ایمن 
ســازی ساختمان های بحرانی تمام شود اما عقب ماندگی 
وجــود دارد، اظهار کرد: وضعیت ســاختمان های ناایمن 
و بلند مرتبه نســبت به ابتدای دوره ششــم بهتر است اما 
همچنان برخی مالکان نسبت به ایمن سازی و اخطارهای 
شــهرداری و آتش نشانی بی توجه هســتند. بابایی افزود: 
مالکان ســاختمان های شرکت بستنی پاک در منطقه ۹، 
انبار خانه کارگر در منطقه ۹ و بیمارستان بوعلی در منطقه 
۱۳ تاکنون علیرغم اینکه نیروی انســانی بسیاری در آنها 
تردد دارند و ساختمان بیمارستان بوعلی که روزانه پذیرای 

بیماران است، اقدامی برای ایمن سازی انجام نداده اند.

آموزش

شهری
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احتمال  درباره  هاشــمی  تشکری 
اســتیضاح زاکانی اشــاره کرد: برای 
استیضاح باید رأی کافی وجود داشته 
باشــد اما آن فضا را نمی بینیم. البته 
که معتقدیم استیضاح آخرین راه حل 
است اما هنوز شرایط در شورای برای 
ما سعی  نیســت.  فراهم  این موضوع 
می کنیم از آخریــن گام، در ابتدا راه 
استفاده نکنیم. سعی داریم با صحبت 

بیشتر، مشکلات را رفع کنیم.
شــهرداری زاکانــی عــزم برخــورد با 
درخت هــای تهــران را دارد. درخت هــای 
پــارک خوارزمی، قیطریه و پارک لاله که با 
توجیهات شهرداری تهران قرار است تبدیل 
به مسجد و فرهنگسرا شوند. به باور اعضای 
شــورای شــهر، اما این اقدام غیرقانونی و 

تخلف است.
جعفر تشــکری هاشــمی، عضو شورای 
شــهر تهران، درباره آخرین وضعیت قطع 
درختان بوســتان های تهران به »انتخاب« 
گفت: قبلًا اعضا شــورا ایــن موضوع را به 
شــهردار گفته اند و طبق قانــون اجازه ی 
قطع درختان به هیچ شخصی و بابت هیچ 
موضوعی داده نمی شود. اگر در موردی این 
اتفاق بیفتد، شورا پیگیر خواهد بود. درباره 
پــارک لاله وقتی این موضوع مطرح شــد، 
ریاست شــورا مطرح کردند که اجازه قطع 
درخــت نمی دهیم، امــا کاربری های دیگر 
باید بررســی شــود. ما به جز موارد بسیار 
برای  نبایــد بوســتان هایی که  اضطراری، 
بهبود هوای تهران و تفریح مردم نقش بازی 
می کنند، دستخوش تخریب شوند؛ بنابراین 
اگر درختی قطع شود شهردار تخلف کرده 
است و ورود کاربری های دیگر به بوستان ها، 
بایــد در شــرایط اضطرار صــورت بگیرد. 
بوستان ها برای تولید اکسیژن شهری است 
که به دلیل آلودگی های زیاد، ریه هایش از 

کار افتاده است.
سرنوشــت  دربــاره  ادامــه  در  وی 
مسجدســازی در پارک قیطریه بیان کرد: 
آنچه در شــورا از مســئولان شــهرداری 
خواســتیم این بود که فصــل جا به جایی 
درخت گذشــته و هیچ درختــی هم نباید 
در پارک قیطریه قطع شود؛ لذا اصل تغییر 
کاربری بوســتان ها ایراد دارد. قطع درخت 
هم در هیچ شــرایطی مجاز نیســت. جا به 
جایی درختان هم در صورت ضرورت و در 

فصل خود باید صورت بگیرد.
عضو شــورای شــهر تهران در رابطه با 
عدم ارائه قــرارداد چینی ها با شــهرداری 
تهران اظهار داشت: به جز قراردادی که در 
فضای مجازی منتشر شــد، متأسفانه بقیه 
قرارداد ها که با شرکت های چینی بسته اند، 
هنوز به کمیسیون عمران و حمل و نقل به 

عنوان کمیسیون تخصصی ارائه نشده است. 
گاهی اوقات روایت هــای غلطی هم مطرح 
می کنند که قرارداد ها ارائه شــده اســت. 
شــورا وظیفه ی نظارت دارد و این موضوع 
را پیگیری می کند. مــا نامه مکتوب زدیم 
و رئیس شــورا نیز این موضوع را پیگیری 
کردند. اگر قرارداد ارائه نشود، تخلف است. 
من فکر نمی کنم خرید اتوبوس و تاکســی 
امنیتی باشــد کــه آن را ارائه نمی کنند. او 
درباره احتمال استیضاح زاکانی اشاره کرد: 
برای استیضاح باید رأی کافی وجود داشته 
باشــد، اما آن فضا را نمی بینیــم. البته که 
معتقدیم استیضاح آخرین راه حل است، اما 
هنوز شرایط در شــورای برای این موضوع 
فراهم نیســت. ما سعی می کنیم از آخرین 
گام، در ابتدا راه استفاده نکنیم. سعی داریم 
با صحبت بیشتر، مشــکلات را رفع کنیم. 
تشکری هاشمی درباره دوقطبی سازی شورا 
میان منتقدین زاکانی گفت: من به دوگانه 
انقلابی و غیرانقلابی اعتقاد ندارم. در شورا 
باید با دیدگاه فنی، تمام افراد نظراتشان را 
مطرح کنند و در رفت و آمد های اطلاعات 
کاری، بتوانــد بهترین تصمیمات را گرفت. 
اینکه تمام شــورا یک جمله را تکرار کنند، 
۲۱ مساوی با ۱ می شــود. اگر دیدگاه های 
تخصصی مطرح شــد و عــده ای موافق و 
عده ای مخالف بودند، به معنای یک چالش 
تلقی نمی شود. ما نظراتمان سیاسی نیست 
و ســعی می کنیم مباحــث کاری و فنی را 

پیگیری کنیم.
شهرداری ساخت و سازهای مدنظر 

را در جوار پارک ها انجام دهد
از ســوی دیگر، عضو شورای شهر تهران 

با انتقاد از حصارکشــی پــارک لاله گفت: 
شــهرداری اگر بخواهد ساخت و سازهایی 
انجام دهد می تواند با استفاده از املاکی که 
در اختیــار دارد و از مســیر تهاتر در جوار 
پارک ها تجهیزات مــورد نیاز را ایجاد کند 
یا می تواند با پایش مجدد از فضاهای خالی 
و غیر قابل استفاده یا فضاهایی که کاربری 

لازم را ندارد، استفاده کند.
مهــدی اقراریــان نیــز در گفت وگو با 
ایسنا، در تشــریح بررسی روند حصارکشی 
در بوســتان های تهران به ویژه بوستان لاله 
افزود: به صورت مســتقیم از بوســتان لاله 
بازدید نکــردم، ولی هنگامــی که متوجه 
خبر شــدیم یکی از اعضای شورا مرتبط با 
حوزه محیط زیست و حوزه خدمات شهری 
از بوســتان لاله بازدید داشتند و فیلمی از 
داخل مجموعه حصار کشــی شده تهیه و 

برای بخشی از اعضای شورا ارسال کردند.
عضو شورای شهر تهران افزود: شهرداری 
تهران در پی این اقداماتی که در بوســتان 
لاله انجام شــده توضیحاتی را ارائه کرد که 
البته توضیحات ارائه شده برای ما مبهم بود 
و هنوز توضیح مشخصی را دریافت نکردیم. 
البته ممکن اســت مجبور باشیم اتوبان یا 
بزرگراهی احداث کنیم و از مســیری عبور 
کند که دارای تعدادی درخت باشد، طبیعی 
است که باید این درختان جابجا و جایگزین 
موضوعی  کرد: چنین  تأکید  شوند.اقراریان 
در طرح های بزرگ منطقی و معقول اســت 
و در ادوار گذشته هم اتفاق افتاده است که 
به دلیل توسعه شهر چنین اتفاقی روی داده 
البته در آنجا هم باید حتماً نکات زیســت 
محیطــی مورد توجه قرار گیــرد و مطابق 

دستورالعمل ها و پس از سیر مراحل قانونی 
این کار انجام شود.

این عضو شــورای شهر تهران ادامه داد: 
امروز با فضاهای ســبزی مواجه هستیم که 
در آنها  طرحهایی مقرر شــده تا اجرا شود 
کــه از جنــس پروژه هــای کلان و بزرگ 
شهری نیســت. به نظر من در اولویت بین 
ایجاد ســازه و حفظ درخــت، حتماً حفظ 
درختان در پارک ها ارجح است. شهرداری 
تهران اگر بخواهد ساخت و سازهایی انجام 
دهد می تواند با اســتفاده از املاکی که در 
اختیار دارد و از مسیر تهاتر در جوار پارک ها 
تجهیزات مورد نیاز را ایجاد کند یا می تواند 
با پایش مجدد از فضاهای خالی و غیر قابل 
اســتفاده یا فضاهایی که کاربــری لازم را 

ندارد، استفاده کند.
اقراریان اظهار کرد: اگر بخواهیم پارک ها 
را با ســازه های متنوع و گوناگون بپوشانیم 
کمتــر فضای مناســبی برای افــراد باقی 

می ماند.
اتفاق دیگر نیز ایجاد شــهرهای بازی یا 
مجموعه های بازی درون پارک هاســت که 
یکــی از این موارد را در منطقه ۴ شــاهد 
بودیم که باعث ایجاد نارضایتی شهروندانی 
اســت که در محیــط پیرامونی پارک ها در 
حال زندگی هســتند، چرا کــه این موارد 
ایجاد ســر و صــدا و مزاحمت های صوتی 
را به همــراه دارد.وی در خاتمه افزود: باید 
حقوق شهروندی را رعایت کنیم؛ این دسته 
اقدامات باعث نگرانی شــهروندان و اعضای 
شــورای شهر تهران می شود و حتماً جلوی 
این دســت از اقدامات بــا ابزارهایی که در 

اختیار اعضاء است، گرفته خواهد شد.

رئیــس مرکــز مدیریت پیونــد و درمان 
بیماری ها وزارت بهداشــت وضعیت بیماران 
خــاص و صعب العلاج و از جمله تالاســمی، 
چگونگــی پوشــش بیمه ای ایــن بیماران و 
وضعیت دسترسی به داروهای مورد نیاز این 

بیماران را تشریح کرد.
دکتر امیرحســام علیرضایی به بهانه روز 
بیماری های خاص و صعب العلاج و همچنین 
روز جهانی تالاســمی در گفت وگو با ایسنا، با 
بیان اینکه ۱۸ اردیبهشــت ماه به عنوان روز 
بیماری های خــاص و صعب العلاج نامگذاری 
شده درباره وضعیت بیماری هایی از این دست 
اظهار کرد: ام اس، تالاســمی، هموفیلی جزو 
موارد پرتکرار بیماری های خاص به حســاب 
می آیند. بررســی ها بیانگر این اســت حدود 
۱۰۰ هزار نفر در کشور به بیماری ام اس مبتلا 
هستند. همچنین میزان ابتلا به بیماری های 
تالاســمی و هموفیلی به ترتیب  ۱۸ هزار و 
۸۰۰ نفر و ۱۴ هزار نفر اســت. سرطان جزو 

بیماری های صعب العلاج به حساب می آید و 
برآوردها حاکی از آن اســت حدود ۴۰۰ هزار 
نفر در کشور با این بیماری دست وپنجه نرم 

می کنند. 
وی ادامــه داد: در حــال حاضر، ۳۸ هزار 
و ۹۵۱ بیمــار دیالیزی در ۶۸۲ بخش دیالیز 
تحت درمان قرار دارند. همچنین تعداد تخت 
و دســتگاه های دیالیزی موجود در کشــور 
معــادل ۹ هزار و ۱۹۹ مورد اســت. ۵ قلم از 
لــوازم مصرفی دیالیز، تولید داخلی اســت و 
۲نوع دستگاه دیالیز در کشور تولید می شود. 
رئیس مرکز مدیریت پیوند و درمان بیماری ها 
وزارت بهداشــت دربــاره وضعیــت دارویی 
بیماران دیالیــزی گفت: داروهای اساســی 
بیماران دیالیزی به صورت رایگان در اختیار 

آنها قرار می گیرد. 
بیمه رایگان برای تمام بیماران خاص

علیرضایی با اشــاره به وضعیت پوشــش 
بیمه ای بیماران خــاص و صعب العلاج اظهار 

کرد: تمام بیماران خاص از پوشــش بیمه ای 
رایگان برخوردار هستند. اعتبار ۷ هزار میلیارد 
تومانی برای صنــدوق بیماری های خاص  و 
صعب العلاج در سال ۱۴۰۲ درنظر گرفته شده 
بــود اما با توجه به افزایش تعداد بســته های 
خدمتی، این مبلغ به افزایش بیشتر در سال 
۱۴۰۳ نیاز دارد. وی دربــاره اقدامات وزارت 
بهداشــت در ارتباط با بیماری های خاص و 
صعب العلاج توضیح داد: »تدوین بســته های 
جامع تشــخیص و درمان بیماری های خاص 
و صعب العلاج  با پوشــش حمایتی از محل 
بیمه هــای پایــه و صندوق بیمــاران صعب 
العلاج«، »افزایش تعــداد بیماری های تحت 
پوشــش«، »افزایش خدمات در هر بســته 
حمایتی« و »تشــکیل کمیته های مشورتی 
علمی مرتبط در معاونت درمان« جزو اقدامات 
وزارت بهداشت در زمینه بیماری های خاص و 

صعب العلاج به حساب می آید. 
برنامه وزارت بهداشت برای افزایش 

حمایت ها از بیماران خاص و 
صعب العلاج

رئیــس مرکــز مدیریت پیونــد و درمان 
بیماری های وزارت بهداشــت درباره اقدامات 
وزارت بهداشــت در خصــوص بیماری های 
خاص و صعب العلاج در ســال جاری گفت:  
»افزایش حفاظت مالــی«، »کمک به تامین 
هزینه ها از محل اعتبارات بیمه پایه و صندوق 
بیماران خاص« و »افزایش بیماری های تحت 
پوشش« از برنامه های وزارت بهداشت در سال 

جاری به حساب می آید. 
وی با بیــان اینکه ۱۸ اردیبهشــت، روز 
جهانی تالاسمی اســت، اظهار کرد: در حال 

حاضــر، حدود ۱۹ هــزار بیمار در ســامانه 
تالاسمی کشــور ثبت شــده اند که ۱۵هزار 
و ۵۰۰ نفــر از ایــن تعداد جزو »تالاســمی 
ماژور« هســتند. همچنین ۲ هزار و ۸۰۰ نفر 
جزو بیماران »اینترمدیــا« و یک هزار بیمار 
نیــز جزو »سیکل ســل« و ســایر اختلالات 
هموگلوبینوپاتی هســتند.  علیرضایی درباره 
مراکز خدمــات تخصصی تزریــق خون در 
کشــور برای بیمــاران تالاســمی نیز گفت: 
۲۴۰ بخش مرکز خدمــات تخصصی تزریق 
خون در بیمارســتان های دولتی به بیماران 
خدمات مورد نیــاز را ارائه می دهند. خدمات 
مراکــز تخصصی تزریق خون شــامل تزریق 
خــون ،  تزریــق داروهــای ویــژه آهن زدا 
و  ســایرخدمات روتین می شــود. همچنین 
فریتین،  ماننــد  تخصصــی   آزمایش هــای 
MRI.T۲، توانبخشــی و دندانپزشــکی در 
۳۰ قطب دانشــگاهی انجام می شود. رئیس 
مرکــز مدیریــت پیوند و درمــان بیماری ها 
وزارت بهداشــت دربــاره جامعــه آمــاری 
مبتلایان به بیماری تالاسمی گفت: ۵ استان 
سیستان وبلوچســتان، هرمزگان، خوزستان، 
گیلان و مازندران نسبت به سایر استان ها با 
بیماری تالاسمی بیشتر مواجه هستند.  وی 
درباره دسترسی به داروهای مورد نیاز بیماران 
تالاســمی گفت: داروهای آهــن زدای تولید 
داخل شــامل داروهای خوراکی و تزریقی به 
میزان کافی موجود است.  همچنین داروهای 
برند خارجی بر اســاس  مقررات در دسترس 
بیمارانــی که به این داروها نیــاز دارند، قرار 
می گیرد و به میزان ۹۷ درصد تحت پوشش 

بیمه ای قرار دارند.  

عضو شورای شهر تهران:

اگر درختی قطع شود، شهردار تخلف کرده است

رئیس مرکز مدیریت پیوند و درمان بیماری های وزارت بهداشت اعلام کرد 

وجود حدود ۱۹ هزار بیمار تالاسمی در کشور

تهیه اطلس فرهنگی تهران هشدار نارنجی  برای تهران
مدیرعامل شرکت توسعه فضاهای فرهنگی گفت: ایجاد شبکه خانه موزه ها و 
تهیه اطلس فرهنگی شهر تهران دو پروژه ای هستند که در چارچوب برنامه ریزی 

کلان اجرا می شوند.
سیدمحمد ناظم رضوی با تاکید بر اینکه پروژه مرمت و تبدیل به موزه »پرواز« آشیانه 
پرواز قلعه مرغی که اولین فرودگاه شهر تهران است را در سال گذشته آغاز کردیم، گفت: 
در فاز اول این پروژه بحث مرمت اضطراری مطرح اســت که در این راســتا سازه هایی که 
بیش از ۱۰۰ سال قدمت تاریخی دارند و آسیب دیده اند را مرمت می کنیم. پس از تکمیل 
مرمت اضطراری بحث تبدیل این آشیانه به موزه پرواز را خواهیم داشت.مدیرعامل شرکت 
توسعه فضاهای فرهنگی با اشاره به اینکه پروژه البرز لشگرک نیز یکی از پروژه هایی است 
که سال هاست در دستور کار شرکت توسعه فضاهای فرهنگی قرار دارد، خاطرنشان کرد: 
با دستور شهردار و همکاری بخش های مختلف شهرداری به خصوص در بحث های مالی، 
عملیات مرتبط با تکمیل فضای تجاری این پروژه به پایان رسیده است و به زودی مجموعه 
البرز لشگرک به بهره برداری می رسد.بر اساس گزارش سایت شهر، وی در ادامه با تأکید 
بر اینکه ۲ پروژه  در دســتور کار شــرکت توســعه فضاهای فرهنگی قرار دارد، بیان کرد: 
برنامه ریزی عملیاتی برای فضاهای فرهنگی شهر تهران با همکاری مرکز مطالعات، ایجاد 
شبکه خانه موزه ها و تهیه اطلس فرهنگی شهر تهران دو پروژه ای هستند که در چارچوب 

برنامه ریزی کلان برای آینده زیرساخت های فرهنگی شهر تهران اجرا می شوند.

اداره کل هواشناســی استان تهران نسبت به تشدید فعالیت سامانه بارشی، 
لغزندگی جاده ها و سیلابی شدن مسیل ها هشدار داد.

اداره کل هواشناسی استان تهران با صدور هشدار نارنجی رنگ با اشاره به تشدید فعالیت 
ســامانه بارشی به همراه ناپایداری های محلی آورده اســت: از اواخر وقت دیروز تا اواخر 
وقت ســه شــنبه )۱۷ و ۱۸ اردیبهشــت( وقوع رگبار باران، رعد و برق، تگرگ، صاعقه، 
وزش باد شدید به ویژه در نیمه شمالی استان، وزش باد شدید تا خیلی شدید و در نواحی 
مســتعد گردوخاک به ویژه در نیمه جنوبی استان پیش بینی می شود.در این شرایط جوی 
لغزندگی جاده ها، آبگرفتگی معابر، جاری شدن روان آب، سیلابی شدن مسیل ها، طغیان 
رودخانه های فصلی، اختلال در ســفرها، کاهش دید، صاعقه، رخداد تگرگ، خســارت به 
سازه های موقت از جمله بنرها، داربست ها و تابلوهای تبلیغاتی و اختلال در ناوگان حمل 
و نقل، در مناطق مستعد گرد و خاک محلی، در نواحی کوهستانی احتمال سقوط سنگ 
و خســارت به محصولات زراعی و باغی دور از انتظار نیســت. به گزارش ایسنا، اداره کل 
هواشناسی استان تهران نسبت به پرهیز از سفرهای غیر ضروری، عدم اتراق در حاشیه و 
بستر رودخانه ها و مسیل ها، پرهیز از فعالیت های کوهنوردی، خودداری از چرای دام و تردد 
عشایر در حاشیه رودخانه ها و نواحی مرتفع، اطمینان از استحکام سازه های موقت، لایروبی 
کانال ها و آب روها، با توجه به احتمال رخداد تگرگ اتخاذ تمهیدات لازم جهت جلوگیری 

از خسارت به بخش کشاورزی توصیه می کند.

بارش باران 
در جاده های ۱۱ استان کشور

رئیــس مرکز اطلاعات و کنتــرل ترافیک پلیس راهور 
فراجا، از بارش باران در جاده های ۱۱ استان کشور خبر داد.
ســرهنگ احمد شــیرانی درباره وضعیــت ترافیکی 
جاده های کشور گفت: برابر آخرین گزارش های دریافتی از 
مراکز کنترل ترافیک پلیس راهور فراجا در سراسر کشور، 
درحال حاضر ترافیک در محور رودهن – تهران در محدوده 
جاجرود،  آزادراه پردیس – تهران در محدوده تونل شماره 
یــک و  آزادراه قزوین – کرج – تهــران در محدوده های 
ینگی امام کمال شهر و مهرویلا حدفاصل پل فردیس تا پل 

کلاک ترافیک نیمه سنگین گزارش شده است.
وی افــزود:در آزادراه کــرج – قزوین محــدوده کمال 
شهر، ســاوه – تهران محدوده نسیم شهر و محور شهریار 
– تهران در برخی از مقاطع نیز ترافیک نیمه ســنگین اما 
روان گزارش شــده اســت.  به گزارش ایسنا، رئیس مرکز 
اطلاعات و کنترل ترافیک پلیس راهور فراجا با اشــاره به 
آخرین وضعیت جوی جاده های کشور ادامه داد:در برخی از 
محورهای استان های آذربایجان غربی، آذربایجان شرقی، 
تهران، ایلام، همدان، مرکزی، خوزســتان، چهار محال و 
بختیاری، کردستان، لرستان و کرمانشاه بارش باران اعلام 
شده است.شــیرانی به رانندگان هشــدار داد در روزهای 
بارانی، از ســرعت خود بکاهند و فاصله طولی مناسب را با 

خودروی مقابل رعایت کنند.  

راهور


